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Από το υπ’ αριθ. 5/2010 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 124/2010 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναβολή συζήτησης και λήψης απόφασης επί του  10ου 
θέματος «Έγκριση ή μη τροποποίησης της αριθ. 626/2009 
απόφασης Δ.Σ. περί μείωσης τελών καθαριότητας-φωτισμού 
και συντελεστή φόρου φωτιζόμενης επιφάνειας για άτομα με 
αναπηρία, πολύτεκνους, τρίτεκνους κ.λ.π.». 

 
       Σήμερα 1 Μαρτίου του έτους 2010 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 25-2-2010 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, 
σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και το άρθρο 7 του Ν. 3443/2006. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  22 μέλη. 
          Παρόντες                                                Aπόντες                     Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 

1. Μ. Σουμελίδης Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Μ. Τρανίδης  
3. Γ.  Μιχαηλίδης Γ. Κάκαρης Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
4. Π. Παυλίδης Ι. Καλαϊτζίδης Ι. Καπετανίδης 
5. Π. Τσαπαρόπουλος Γ. Ορφανίδης Σ. Κρομμύδας 
6. Σ. Μηλιόπουλος   Η. Σοφιανίδης 
7. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
8. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 

10. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
12. Κ. Συμεωνίδης    
13. Α. Παπαστεργίου   Απών Πρόεδρος Τ.Σ. Νέων 
14. Χ. Σκουμπόπουλος   Κ. Καπανίδης 
15. Χ. Γεωργιάδης  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ε. Σοφιανίδης και 
αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 120/2010 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
3) Κατά τη συζήτηση της  αριθ. 123/2010 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Μηλιόπουλος, Α. Δελαβερίδης. 

16. Β. Γιαννουλάκης 
17. Σ. Παναγιωτίδης 
18. Ι. Ακριβόπουλος 
19. Ε. Σοφιανίδης 
20. Μ. Σακαλής 
21. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
22. Ε. Γουναράς 4) Κατά  τη  συζήτηση του 9ου θέματος της ημερήσιας 

διάταξης προσήλθε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 124/2010 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 125/2010 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 161/2010 απόφασης 
αποχώρησε η κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 162/2010 απόφασης προσήλθε 
η κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή. 

   



 
 
 
 
 Στη συνέχεια ο προεδρεύων αντιπρόεδρος εισηγούμενος  το  10ο θέμα της 
ημερήσιας διάταξης έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 25-2-2010 εισηγητικό 
σημείωμα της Δημάρχου, που έχει ως εξής: 
 Με την 626/2009 απόφασή του το Δημοτικό Συμβούλιο ενέκρινε την μείωση 
τελών καθ/τας-φωτισμού και συντελεστή φόρου φωτιζόμενης επιφάνειας για άτομα 
με αναπηρία, πολύτεκνους, τρίτεκνους κλπ. σε ποσοστό 25%. 
 Για την ορθή εφαρμογή της παραπάνω απόφασης κρίνεται απαραίτητη η 
συμπλήρωσή της, με τις παρακάτω προσθήκες, διευκρινίσεις και τροποποιήσεις 
κριτηρίων-δικαιολογητικών: 
 
 Προσθήκες: 
 

 Κατόπιν αιτήσεως του Συλλόγου Μονογονεϊκών Οικογενειών προτείνετε να 
ενταχθεί και αυτή η ευαίσθητη ομάδα στην ευνοϊκή ρύθμιση «ως 
μονογονεϊκές-άπορες οικογένειες» με τα παραπάνω κριτήρια-
δικαιολογητικά: 

- Πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης 
- Διαζευκτήριο, αντίγραφο ασφαλιστικών μέτρων ή δήλωση διάστασης από το 

Πρωτοδικείο από όπου να προκύπτει ότι ο αιτών-ούσα έχει την επιμέλεια των 
ανηλίκων τέκνων. 

- Πρόσφατο λογαριασμό της ΔΕΗ στο όνομα του αιτούντος ή της αιτούσας 
αρχηγού μονογονεϊκής οικογένειας. 

- Εκκαθαρισιτκό σημείωμα της Εφορίας προηγούμενου οικονομικού έτους με 
όριο εισοδήματος ίσο με το εκάστοτε όριο φτώχειας όπως αυτό ορίζεται από 
το Νόμο, ώστε να πληρείται το κριτήριο της απορίας. 

- Φωτοτυπία των δύο όψεων Δελτίου Αστυνομικής Ταυτότητας. 
 

- Να προστεθεί ότι «προτείνεται η σύσταση Τριμελούς Επιτροπής για τον 
έλεγχο των δικαιολογητικών». 

 
 Διευκρινίσεις: 
 

 Στην παράγραφο 4 στο δεύτερο εδάφιο να διευκρινιστεί το χρονικό διάστημα 
παραλαβής αιτήσεων με την εξής προσθήκη «από 1ης Οκτωβρίου έως 30 
Νοεμβρίου (πλην του έτους 2010 μέχρι 31 Μαρτίου)» μετά από τις λέξεις 
κάθε έτος… 

 
 Στην παράγραφο 4, εδάφιο τρίτο, στην κατηγορία  Πολύτεκνοι στο δεύτερο 

δικαιολογητικό να συμπληρωθεί μετά την λέξη  ΑΣΠΕ… «η φωτοτυπία του 
ΠΑΣΟ πολυτεκνίας επικυρωμένη από τον  Σύλλογο». 

 
 Κατόπιν αιτήσεως του Συλλόγου Νεφροπαθών οι κατηγορίες των 

νεφροπαθών που διαχωρίζονται στην προηγούμενη απόφαση σε 
μεταμοσχευμένους, προτείνεται να ενταχθούν στην κατηγορία των 
αναπήρων με 67% και άνω ανεξαρτήτως εισοδήματος,  της παραγράφου 1. 
Η διάκριση αυτή σύμφωνα με το Σύλλογο δεν υφίσταται σε όλους τους φορείς 
(Πρόνοια, ΔΕΥΑΒ κλπ.) που εφαρμόζουν ανάλογες πολιτικές.  



 Απαλοιφές: 
 

 Στην  παράγραφο 1, εδάφιο δεύτερο, απαλοιφή του κριτηρίου «Φωτοτυπία 
ισχύοντος πάσο αναπηρίας» διότι η έκδοσή του είναι προαιρετική. 

 
 Στην παράγραφο 4, εδάφιο τέταρτο, κατηγορία τρίτεκνοι, απαλοιφή του 

δεύτερου δικαιολογητικού «Βεβαίωση Συλλόγου Τριτέκνων ότι είναι μέλη» 
διότι το προηγούμενο κριτήριο  «πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης» 
είναι επαρκές για την πιστοποίηση της τριτεκνίας. 

 
 Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο ν’ 
αποφασίσει σχετικά. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
 Μαυροκεφαλίδης: Με την 626/2009 απόφασή του το δημοτικό συμβούλιο 
ενέκρινε μείωση των τελών καθαριότητας, φωτισμού και συντελεστή φόρου 
φωτιζόμενης επιφάνειας για άτομα με αναπηρία, πολύτεκνους, τρίτεκνους και λοιπά, 
σε ποσοστό 25%. Για την ορθή εφαρμογή της παραπάνω απόφασης, κρίνεται 
απαραίτητη η συμπλήρωσή της με τις παρακάτω προσθήκες, διευκρινήσεις και 
τροποποιήσεις κριτηρίων και δικαιολογητικών. Πρέπει να πω εδώ ότι είχαμε και 
κάποια αίτηση από κάποιον κύριο, ο οποίος αποτελεί μονογονική οικογένεια, ζήτησε 
να ενταχθεί σ’ αυτή την ρύθμιση, γίνεται αποδεκτή αυτή η αίτηση και έχουμε λοιπόν 
στην απόφαση 626, προτείνουμε κάποιες προσθήκες, κάποιες διευκρινήσεις και 
κάποιες τροποποιήσεις κριτηρίων, περιγράφονται αναλυτικά, δεν νομίζω ότι έχω να 
προσθέσω τίποτα, αν υπάρχουν ερωτήσεις να απαντήσω. Επίσης προτείνεται μια 
σύσταση τριμελούς επιτροπής, η οποία θα ελέγχει τα δικαιολογητικά, καθώς και στις 
διευκρινήσεις θέλω να επισημάνω ότι πρέπει να διορθωθεί, στην παράγραφο 4 στο 
δεύτερο εδάφιο, να διευκρινιστεί το χρονικό διάστημα παραλαβής αιτήσεων, με την 
εξής προσθήκη, από 1η Οκτωβρίου μέχρι 30η Νοεμβρίου, πρέπει να κατατίθενται τα 
δικαιολογητικά αυτών που θα ωφεληθούν για να κριθούν από μια τριμελή επιτροπή η 
οποία θα συσταθεί εδώ μέσα σήμερα, στο Δ.Σ, εκτός από την φετινή χρονιά που 
πρέπει μέχρι 31 του τρέχοντος μηνός, Μαρτίου λοιπόν, να καταθέσουνε τα 
δικαιολογητικά τους αυτοί οι οποίοι θα κριθούν δικαιούχοι ή ενδιαφέρονται λοιπόν 
να τύχουν αυτής της απαλλαγής. 
 Προεδρεύων: Ερωτήσεις. 
 Σακαλής: Αυτό έχει σχέση με ένα δελτίο τύπου του Δήμου όπου είναι και 
φωτογραφία του προέδρου των πολυτέκνων, κ. Παυλίδη, δεν ξέρω αν ήταν και η κα 
δήμαρχος, που λέει ότι αποφασίστηκε να μειωθούν τα τέλη σ’ αυτές τις ομάδες των 
συμπολιτών μας ή  είναι κάτι άλλο; 
 Μωϋσιάδης: Αποτελεί προϋπόθεση η βεβαίωση συλλόγου τριτέκνων; Γιατί 
έχουμε πολλά ερωτήματα. Δεν αρκεί μια βεβαίωση απ’ το ληξιαρχείο ή 
πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης για να επιβεβαιώσει ότι κάποιος είναι 
τρίτεκνος; Έχω πολλά ερωτηματικά από πολίτες που ρωτάνε γιατί σώνει και καλά 
πρέπει να γραφτούν στο σύλλογο τριτέκνων. 
 Δήμαρχος: 1) Το θέμα έχει περάσει απ’ το Δ.Σ κε Σακαλή. Δεν βγήκανε 
φωτογραφίες έτσι. 2)Πρέπει να γίνουν κάποιες διευκρινήσεις, κάποιες απαλοιφές κε 
Μωϋσιάδη, όπως στην παράγραφο 4, εδάφιο τέταρτο, στην κατηγορία «τρίτεκνοι» 
πρέπει θα γίνει απαλοιφή του δεύτερου δικαιολογητικού, της βεβαίωσης δηλαδή 
συλλόγου τριτέκνων ότι είναι μέλη, διότι το προηγούμενο κριτήριο, πιστοποιητικό 
οικογενειακής κατάστασης, είναι επαρκές για την πιστοποίηση της τριτεκνίας.  Άρα 
μπορείτε να λέτε σ’ όποιον ρωτά, ότι έχει απλουστευτεί αυτό με αυτή την απόφαση 
που θα ληφθεί τώρα. 



 Παυλίδης: Όντως έγραψε μια εφημερίδα γιατί να μαζεύονται τόσα 
δικαιολογητικά. Είπαμε ότι θα το εξετάσουμε. Επειδή δεν καλύπτονται όλοι οι 
πολύτεκνοι, δεν δικαιούνται όλοι δηλαδή τη μείωση κάποιων τα παιδιά τους έχουν 
κάποιες προϋποθέσεις, κάποιοι που είναι από κάποιο έτος και μετά θεωρούνται 
πολύτεκνοι, υπάρχουν τέτοιες διακρίσεις, θεώρησε η υπηρεσία ότι όλοι αυτοί πρέπει 
οπωσδήποτε την πρώτη φορά να φέρουν όλα αυτά τα χαρτιά, δεν θέλουμε να τους 
τυραννήσουμε αλλά για φέτος πρέπει να φέρουν υποχρεωτικά όλα αυτά τα χαρτιά. 
Επιπρόσθετα ζητήθηκε απ’ τη μηχανογράφηση του δήμου, αν μπορεί, να δώσει μια 
λίστα με όλους τους πολύτεκνους απ’ την αρχή για να μην τους ταλαιπωρούμε ή τους 
τρίτεκνους, αλλά επειδή δεν υπάρχει σήμερα στην μηχανογράφηση του δήμου ένα 
πεδίο ξεχωριστό απ’ όπου να φαίνονται λεπτομερή στοιχεία για τα παιδιά, παρά μόνο 
ο αριθμός αυτών, υπάρχει τεράστιο πρόβλημα στην υπηρεσία που δεν θέλουμε να 
μεγεθύνουμε. Απλώς την πρώτη χρονιά θα γίνει έτσι και την δεύτερη θα βελτιώσουμε 
και τη μηχανογράφηση και θα βελτιωθούν όλα αυτά τα πράγματα. Επίσης, 
θεωρήθηκε ότι η βεβαίωση απ’ τον σύλλογο τριτέκνων ότι δεν είναι υποχρεωτική, 
γιατί ακόμα δεν έχουν ομοσπονδία όπου μπορεί να εγγράφεται κάποιος για να πάρει 
βεβαίωση και επειδή αυτό δεν το κάνουμε ούτε στους πολύτεκνους, ούτε στους 
νεφροπαθείς ούτε κάπου αλλού, επομένως δεν πρέπει να το κάνουμε ούτε σ’ αυτή την 
τάξη και γι’ αυτό απαλείφουμε αυτό το δικαιολογητικό. Στους νεφροπαθείς, επειδή 
υπήρχε μια διάταξη ως προς το αν είναι μεταμοσχευμένοι ή μη, ενώ αυτοί μπορούν 
και παίρνουν το επίδομα αναπηρίας γιατί τους το αναγνωρίζει το κράτος, άλλωστε ο 
κώδικας λέει όπως επίσημα αναγνωρίζεται από το κράτος, γι’ αυτό και τους 
προσθέτουμε. Το ίδιο κάναμε και για τις μονογονικές που το είχαμε παραλείψει την 
προηγούμενη φορά και ήταν αδικία. 
 Προεδρεύων: Τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος: Κε πρόεδρε, ευτυχώς έρχεται σήμερα η τροποποίηση της 
προηγούμενης απόφαση μας γιατί πιστεύω ότι με λίγη καλή διάθεση μπορούμε να 
διορθώσουμε εκείνη την απόφαση, που κατά την γνώμη μου την πήραμε κάτω από 
συναισθηματικό, θα έλεγα, βάρος. Είναι καλό να στηρίζουμε τις πολύτεκνες, τις 
τρίτεκνες, τις μονογονικές οικογένειες, αυτούς που έχουν ανίατες ασθένειες αλλά 
νομίζω πρέπει να βάλουμε συγκεκριμένα κριτήρια και μια κλίμακα. Νομίζω ότι τώρα 
μέσα σ’ όλη αυτή τη συζήτηση που γίνεται και από την κυβέρνηση αλλά και από τα 
ΜΜΕ, πρέπει και εμείς να διορθώσουμε το όριο των 15.000,00 Ευρώ που είχαμε 
βάλει και να κάνουμε κλίμακες, έτσι ώστε να είμαστε δίκαιοι, γιατί πιστεύω ότι μ’ 
αυτή την απόφαση, προτείνοντας εσείς 25% μείωση των τελών ανεξαρτήτως σε 
όλους μέχρι ποσού 15.000,00 Ευρώ, και εμείς 50%, δεν ήμασταν δίκαιοι, με τις 
κατηγορίες αυτές, τις ειδικές, των συμπολιτών μας, γι’ αυτό και πρέπει να βάλουμε 
κατά την γνώμη μου την κλίμακα που συζητά να βάλει τώρα η κυβέρνηση, δηλαδή 
μέχρι 6.000,00 Ευρώ εισόδημα αυτές τις απαλλαγές, μέχρι 12.000,00 Ευρώ αυτές τις 
απαλλαγές και μέχρι 20.000,00 Ευρώ αυτές τις απαλλαγές για να έχουμε την ίδια 
πολιτική και με την κυβέρνηση σ’ αυτό το θέμα. Δεν μπορεί άλλα να λέμε εμείς, άλλα 
να εφαρμόζουμε, άλλη κοινωνική πολιτική, άλλα κριτήρια και άλλη οικονομική 
κλίμακα και το υπουργείο να βάζει άλλη κλίμακα. Νομίζω ότι μέχρι 6.000,00 Ευρώ 
εισόδημα πρέπει να βάλουμε μείωση κατά 50%, μέχρι 12.000,00 Ευρώ μείωση 25%, 
πάνω από 12.000,00 Ευρώ μέχρι 20.000,00 Ευρώ 10% μείωση των τελών. Π.χ. 
υπάρχει μια μονογονική οικογένεια και έχει εισόδημα μεγάλο, πρέπει εμείς να την 
απαλλάσσουμε από τα τέλη καθαριότητας ή από τα άλλα τέλη; Εγώ έτσι νομίζω ότι 
πρέπει να κάνουμε. Θα είμαστε και δικαιότεροι και θα διορθώσουμε το λάθος που 
κάναμε και τους βλέπουμε όλους ίσα και όμοια. Άλλο ο συνταξιούχος που παίρνει 
300,00 Ευρώ σύνταξη του ΟΓΑ και  άλλο ο άλλος που παίρνει 1.500,00 Ευρώ. Δεν 
μπορεί, επειδή είναι πολύτεκνοι και οι δυο, να απαλλάσσουμε κατά 25% ή 50%, όπως 



προτείναμε εμείς, νομίζω ότι πρέπει να καθιερώσουμε την κλίμακα έτσι όπως 
προτείνουμε σήμερα. 
 Ακριβόπουλος: Συμφωνώ με την πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου, ότι το 
εισόδημα πρέπει να είναι κριτήριο της κλίμακας και πρέπει αυτό να γίνει, να το 
κάνουμε σε κλίμακα, για το λόγο ότι κάποιοι ευνοούνται και κάποιοι αδικούνται. 
Απλώς μάλλον ο κος Σκουμπόπουλος κάπου μπερδεύτηκε, εμείς προτείνουμε μέχρι 
6.000,00 Ευρώ πλήρη απαλλαγή από τα τέλη, διότι αν παίρνει 6.000,00 Ευρώ και έχει 
3 ή 4 παιδιά, τι να πληρώσει ο άνθρωπος; Να το δούμε αυτό πώς θα το 
δρομολογήσουμε; Αυτό που είπε ο κ. Μωϋσιάδης είναι σωστό και δεν καταλαβαίνω 
κε αντιδήμαρχε γιατί πρέπει να πάρει πιστοποιητικό από το σύλλογο. Εγώ π.χ. είμαι 
τρίτεκνος και δεν είμαι γραμμένος στον σύλλογο. Τι να το κάνω το πιστοποιητικό 
από τον σύλλογο τριτέκνων; Όταν πάρω πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης, 
φαίνεται η ηλικία του κάθε παιδιού. Άρα έτσι πρέπει να γίνει και να τελειώνουμε. 
Επομένως συνοψίζοντας προτείνουμε πλήρη απαλλαγή μέχρι 6.000,00 Ευρώ, 50% 
μέχρι 12.000,00 Ευρώ και 25% μέχρι 20.000,00 Ευρώ. 
 Παυλίδης: Προβλέπεται μέχρι 50% μείωση των δημοτικών τελών βάση του 
άρθρου, μέχρι 50% πολύτεκνους, τρίτεκνους και άπορους όπως επίσημα 
αναγνωρίζονται από το Ελληνικό κράτος. Ο άπορος έχει ένα εισόδημα τόσο …. 
 Προεδρεύων: Για να μην έχουμε τον διάλογο, σας διαβάζω τι λέει το άρθρο 
202 παράγραφος 3: «Με απόφαση του Δ.Σ ή κοινοτικού συμβουλίου, που λαμβάνεται 
με την απόλυτη πλειοψηφία του αριθμού των μελών του, είναι δυνατή η μείωση 
δημοτικών φόρων ή τελών μέχρι το 50% ή η απαλλαγή απ’ αυτούς για τους απόρους, 
τα άτομα με αναπηρίες, πολύτεκνους όπως οριοθετείται η ιδιότητά τους απ’ τη 
νομοθεσία». 
 Ακριβόπουλος: Αν θέλετε η πλήρης απαλλαγή μέχρι 6.000,00 Ευρώ να ισχύει 
για τους πολύτεκνους γιατί δεν μιλάει για τρίτεκνους και είναι ένα θέμα αυτό. 

Παυλίδης: Ό,τι είναι, να το συζητήσουμε, αλλά το θέμα είναι ότι 
αποφασίσαμε 25% για να δούμε τι κοστίζουν και όλοι αυτοί στα οικονομικά του 
δήμου. Έτσι χωρίς να δούμε τι θα στοιχίσουν οι νέες απαλλαγές και μειώσεις δεν 
γίνεται να δώσουμε κατευθείαν απαλλαγές ή μειώσεις. Άλλοι δήμοι δεν έδωσαν 
καθόλου, εδώ τώρα πρέπει να πάμε βήμα-βήμα. Είπαμε μείωση μέχρι 25% σε πρώτη 
φάση, να καταγράψουμε πόσοι είναι οι πολύτεκνοι, οι τρίτεκνοι, δεν είναι μεγάλα τα 
ποσά κε πρόεδρε. 

Προεδρεύων: Επιμένετε στην εισήγηση σας; 
Παυλίδης: Ναι, για την ώρα καλύτερα θα είναι να πάμε έτσι βήμα-βήμα, για 

να έρθουν και όλοι να φέρουν τα χαρτιά τους. Δεν είναι μεγάλη η μείωση και πρέπει 
να προχωρήσουμε και βάσει αυτού που λέει, παρακάτω αν διαβάσετε λέει «όπως 
αυτοί επίσημα αναγνωρίζονται από το κράτος», δηλαδή για παράδειγμα δεν έχουν 
πλαφόν οι πολύτεκνοι, να δούμε τι προβλέπεται για τους άπορους και σας το λέω 
αυτό γιατί λέει πιο κάτω, στο τέλος «όπως επίσημα αναγνωρίζονται», π.χ. η ΔΕΗ 
θεωρεί αυτό που δικαιούται επίσημα, γιατί εκεί έχει επιβάλει το κράτος οπότε έτσι θα 
του δεχτεί. Άμα κάνουμε εμείς κάτι διαφορετικό, θα έχουμε προβλήματα. Θα πούνε 
«το κράτος λέει άλλα, εσείς κάνετε άλλα». 

Προεδρεύων: Δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Κε πρόεδρε, εγώ επιμένω στην πρόταση που έκανα, για να 

είμαστε δίκαιοι, όχι μόνο με αυτές τις κατηγορίες των συμπολιτών μας αλλά και με 
τους άλλους, διότι ένας δεν είναι ούτε πολύτεκνος ούτε τρίτεκνος ούτε άρρωστος και 
έχει δυο παιδιά και εισόδημα 3.000,00 Ευρώ, τώρα μ’ αυτήν την ανεργία που 
μαστίζει τον κόσμο, και τόσο θα δηλώνει στην εφορία, αυτός θα πληρώνει όλα τα 
τέλη. Γιατί; Είμαστε δίκαιοι; Επιμένω ότι πρέπει μέχρι 6.000,00 Ευρώ εισόδημα να 



βάλουμε πλήρη απαλλαγή σε όλες τις κατηγορίες, όπως τις προβλέπει η νομοθεσία, 
μέχρι 12.000,00 Ευρώ 50% μείωση και μέχρι 20.000,00 Ευρώ 25% μείωση. 

Ακριβόπουλος: Συμφωνώ και θέλω να συμπληρώσω ότι δεν μιλάμε για 
μεγάλα ποσά. Δεν ξέρω τι έρευνα κάνανε και πώς καταλήξανε στην πρόταση ο κος 
Παυλίδης, αλλά και αυτή η πρόταση που υποβάλουμε εμείς δεν έχει επί της ουσίας 
μεγάλες διαφορές στα ποσά, γιατί μιλάμε για 6.000,00 Ευρώ και κάτω. Είναι πολύ 
χαμηλό το ύψος του εισοδήματος. Πόσοι είναι οι πολύτεκνοι που εντάσσονται στην 
κλίμακα αυτή; Λέμε μεγάλα λόγια αλλά επί της ουσίας είναι πολύ μικρή η διαφορά 
και από εκεί και πέρα ή ασκούμε κοινωνική πολιτική με πραγματικό πρόσωπο, έστω 
και σ’ αυτό το επίπεδο, ή δεν ασκούμε. Ούτε δεσμευόμαστε. Η πολιτεία γνωρίζει 
ποιοι είναι οι πολύτεκνοι. Υπό αυτές τις προϋποθέσεις εμείς βάζουμε στην απόφαση 
μας το πλαφόν του εισοδήματος. Είμαστε πολιτικό όργανο και νομίζω ότι μπορούμε 
να το κάνουμε. Ασκούμε έτσι μια κοινωνική πολιτική. Δείτε αν μπορείτε να 
υπαναχωρήσετε κε Παυλίδη και να πείτε ναι σ’ αυτή την πρόταση που είναι και 
δικαιότερη. 

Παυλίδης: Το θέμα δεν είναι να υπαναχωρήσουμε, απλώς φοβάμαι να μην 
κάνουμε κανένα λάθος. Ποιο είναι το λάθος; Π.χ. ο επαγγελματίας μπορεί να δηλώσει 
ό,τι εισόδημα θέλει. Άν πάρουμε την απόφαση που προτείνετε, θα βγάλουμε 
αυτομάτως έξω όλους τους δημόσιους υπαλλήλους. Ο επαγγελματίας μπορεί να 
δηλώσει στην φορολογική του δήλωση 3.000,00 Ευρώ, να φαίνεται άπορος ή μπορεί 
να δηλώσει 8.000,00 Ευρώ. Πέφτουν κάποιες προϋποθέσεις στο τραπέζι, οι οποίες 
δεν προβλέπονται από κάποιο νόμο που να δικαιολογεί να πάρουμε τέτοια απόφαση, 
γιατί θα προσβληθεί εύκολα από κάπου, αφού επίσημα το Ελληνικό κράτος 
αναγνωρίζει κάποιες ιδιαίτερες κατηγορίες άρα εμείς, αν πάμε να κάνουμε κάτι 
διαφορετικό, δεν κάνουμε αυτό που το κράτος αναγνωρίζει. Επειδή λοιπόν τέθηκαν 
κάποια θέματα, καλύτερα να το αναβάλουμε το θέμα για να το εξετάσουμε εκ νέου.  

Ακριβόπουλος: Εγώ δεν έχω πρόβλημα με την αναβολή. Αλλά σε ό,τι αφορά 
αυτό που είπατε για το «όπως το κράτος αναγνωρίζει», εννοεί ποιος είναι πολύτεκνος, 
ποιος άπορος κ.τ.λ. Από εκεί και πέρα, το πολιτικό όργανο που λέγεται Δ.Σ. θα 
καθορίσει το πλαφόν που θα θέσει. Εννοείται ότι αν κάποιος έχει 4 παιδιά και το ένα 
είναι πάνω από 23 χρονών, δεν είναι πολύτεκνος, αυτό εννοεί το όπως το κράτος 
αναγνωρίζει. 

Προεδρεύων: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση του κ. Π. Παυλίδη για 
αναβολή;  

Σύμβουλοι: Ναι. 
 Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 25-2-2010 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την πρόταση του δημ. συμβούλου Χ. Σκουμπόπουλου. 
3.- Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/20065 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Αναβάλει τη συζήτηση και λήψη απόφασης επί του  10ου θέματος «Έγκριση ή 
μη τροποποίησης της αριθ. 626/2009 απόφασης Δ.Σ. περί μείωσης τελών 
καθαριότητας-φωτισμού και συντελεστή φόρου φωτιζόμενης επιφάνειας για άτομα με 
αναπηρία, πολύτεκνους, τρίτεκνους κ.λ.π.» προκειμένου να επανεξετασθεί από την 
αρμόδια υπηρεσία του Δήμου. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  124 / 2010 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Π. Παυλίδης Ι. Ακριβόπουλος 
 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Σοφιανίδης 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Α.  Τσιάρας Ε. Γουναράς 
 Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΠΑΠΑΣΤΕΡΓΙΟΥ     
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΠΙΚΟΥ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΝΕΩΝ 
  

  -   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  17-3-2010 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
 


